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Till: Bildningschefen i Vara kommun, Pernilla Engqvist-Widegren 
       Bildningsnämnedens ordförande Carl – Uno Olsson 
       Övriga berörda 
 

  

Till: 

 bildningschef Pernilla Engqvist-Widegren 

 bildningsnämndens ordförande Carl-Uno Olsson och övriga berörda 

 

 

Synpunkter på Lokalutredningen  

    

Vi välkomnar att man äntligen har kommit fram till ett utredningsförslag gällande 

skollokalerna i Vara tätort, då nuvarande skolsituation är ohållbar och har så varit under en 

längre tid. Vi kräver att det beslut som tas denna gång blir långsiktigt och ger våra barn en 

ändamålsenlig och varaktig skola. Att beslut inte tas i en hast utan att man gjort en ordentlig 

konsekvensanalys och tänkt om en extra gång. Vi är trötta på att våra barn flyttas runt som 

spelpjäser i olika lokaler som vi redan från början (i förra skolutredningen) ifrågasatte och 

lämnat synpunkter på och, som även ni nu har förstått, är alldeles för små. 

Vi har tagit del av ert tjänstemannaförslag och har följande tankar gällande Vara tätort. Vi är 

positiva till förslaget om att nu istället ha brytpunkten efter åk.3 och inte som det är nu i 

åk.2. Dock befarar vi att även lokalerna på Torsgårdsskolan är för små. Idag går 143 elever på 

Västra skolan varav 125 även är inskrivna på fritids. Till hösten kommer det att gå 156 elever 

på skolan och 135 av dem beräknas även komma att gå på fritids. Då ska poängteras att 

detta inte innefattar åk.3. Kommande årskullar ser ut på följande sätt: 
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Vara tätort Long 

Skarstad 
Hällum 

Önum 
 Emtunga Totalt 

2009 43 2 6 2 53 

2010 40 3 2 9 54 

2011 48 1 9 5 63 

2012 45 0 5 8 58 

2013 34 2 6 5 47 

2014 49 2 4 7 62 

      
     Källa KIR 

 

För att möta kommande stora barnkullar bör man i de nya lokalerna planera för att det blir 3 

parallella klasser i varje årskurs. Detta innebär 9 klassrum när man ser på åk. 1-3. När det 

gäller förskoleklass måste man tänka annorlunda. 6-åringar behöver mer utrymme både för 

lek och undervisning, vilket betyder att man mer efterliknar en förskoleavdelning när det 

gäller utrymmen. En traditionell lektionssal är inget tillräckligt utrymme.  

  

Vidare funderar vi på hur ni har tänkt gällande följande;  

 Grupprum -Ett flertal grupprum i varierande storlekar behövs, allt från halvklass till 

mindre grupper. 

 Musiksal - En ordentlig ändamålsenlig musiksal så pedagogerna inte som idag måste 

flytta in instrument och material i klassrummet.   

 Bild sal - En ordentlig ändamålsenlig bildval där eleverna kan skapa utan att behöva 

hämmas av att de befinner sig i sitt vanliga klassrum.  

 Bibliotek - Ett skolbibliotek är en självklarhet. 

 Slöjdsal - Vad är tanken? Ska befintliga lokaler användas på Parkskolan? 

 Gymnastiksal - Askohallen finns men saknar den utrusning som krävs för att 

läroplanens mål ska uppfyllas d.v.s. bommar, ribbstolar, plintar etc.  

 Matsal - Detta var en fråga som var svårlöst i den förra utredningen och vi undrar nu 

hur man tänker nu? I befintliga lokaler på Torsgårdsskolan saknas mottagningskök 

och matsal. 

 Personalutrymmen - Ordentliga och ändamålsenliga arbetsrum och personalrum.   

 Skolgård - Idag finns endast en gräsmatta. 

 Förberedelseklasser - Ni bör också planera och beräkna in utrymmen för 

förberedelseklasser då kommunen tar emot allt fler flyktingar och 

ensammankommande barn. På sikt behöver detta även planeras in i Vara tätort.  
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 Särskolan, träningsskola - Skall även dessa klasser flyttas med eller hur planerar man 

för dem? 

 Fritidsavdelningar – 85-90 % av de elever som man planerar för kommer att behöva 

fritidstid. Därför måste man planera för ordentliga fritidslokaler, förslagsvis 

uppdelade på 3 avdelningar. På så sätt blir det en lugn, utvecklande och kreativ miljö 

och inte en förvaring.  

 

 Ser man på de befintliga lokalerna på Torsgårdsskolan idag ser vi inte att det finns en rimlig 

chans att detta skall få plats! 

Vara kommun är en kommun i framkant på många sätt men när det gäller skolan som 

kärnverksamhet så rimmar inte nuvarande skolpolitik med övriga visioner för en nytänkande 

kommun.  Vår förhoppning är nu att alla politiker och tjänstemän i Vara verkligen vågar ta 

steget fullt ut och sticka ut hakan och satsa på skolans lokaler för att ge pedagoger och 

elever de rätta förutsättningarna att få arbeta i ändamålsenliga lokaler och på så sätt lyfta 

fram allt det fantastiska arbete som bedrivs i skolan, dag efter dag, år efter år.  Precis som ni 

skriver i er vision för ”Vara lyfter skolan”.  

Varför inte tänka helt nytt?  

Varför inte bygga ett nytt högstadium i anslutning till Lagmansgymnasiet. Då kan man 

använda gemensamma lokaler och på så sätt effektivisera lokalbehovet med gemensamma 

labbsalar för fysik och kemi. Varför inte använda Torsgårdsskolans lokaler där dessa 

utrymmen redan finns. 

Totalrenovera Alléskolan och bygg en ny ändamålsenlig F-6 skola med de utrymmen som 

behövs och gör sedan om Parkskolan till ett kulturcentrum, vilket vi vet har funnits med som 

plan tidigare.  

Detta är något som verkligen skulle sätta Vara på kartan som en nytänkande kommun som 

satsar på framtid med barnfamiljer, utbildning och kultur i fokus. 

 

Detta är våra tankar och vi hoppas på en fortsatt bra dialog i frågan! 

 

Med vänlig hälsning 

Västra/Parkskolans föräldraförening 
www.vastrapark.weebly.com 
 
genom ordförande Elin Gunnarsmo 

http://www.vastrapark.weebly.com/

